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REVISTA PRESEI 
 

 Premierul Viorica Dăncilă prezintă astăzi bilanţul Executivului după şase luni de guvernare 
Premierul Viorica Dăncilă va prezenta, luni la Palatul Victoria, începând cu ora 14.00, bilanţul Executivului la şase 
luni de la preluarea guvernării. Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat duminică că vor fi prezentate cele mai 
importante măsuri adoptate de Cabinet. 
„Mâine (luni - n.r.) doamna prim-ministru va prezenta un fel de bilanţ al celor şase luni de guvernare, în care va 
prezenta cele mai importante măsuri adoptate, efectele pozitive ale acestor măsuri”, a declarat liderul PSD, Liviu 
Dragnea, la România Tv. 
Acesta a adăugat că speră ca în această vară fiecare dintre membrii Cabinetului Dăncilă va prezenta măsurile luate 
de către ministerul pe care îl conduce, pentru a înlătura orice dubiu şi voci negative care susţin că Guvernul nu a 
făcut nimic. 
„În perioada următoare, sper în această vară, fiecare dintre miniştrii să prezinte aceste lucruri. Dacă e vreo 
mâhnire din partea mea şi a premierul este că dacă miniştrii nu ar avea ce să prezinte, aş mai zice, dar au fost 
destule măsuri luate şi trebuie să prezinte ce măsuri bune au luat într-un domeniu. Aud zgomotul de fond negativ 
că nu s-a făcut nimic şi de aceea trebuie să comunice ce au făcut pe baza programului de guvernare. (...) Nu există 
ministru din acest guvern care să nu aibă ce comunica. Nu există niciun domeniu din viaţa economică, socială a 
României unde să nu se fi implementat măsuri”, a completat Dragnea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea: N-am stabilit ca în această vară să vorbim despre o posibilă remaniere a guvernului / Liderul PSD 
anunţă creşterea punctului de pensie: Românii vor fi mai fericiţi şi mai greu de manipulat / Viorica Dăncilă ar fi 
fost chemată la Cotroceni la solicitarea Bruxelles-ului 
Liviu Dragnea a anunţat, duminică, că nu a fost stabilită în coaliţie o discuţie despre o posibilă remaniere 
guvernamentală în această vară, precizând însă că o discuţie despre o evaluare a actului de guvernare în sine va 
exista. Liderul PSD s-a arătat mâhnit de maniera cum comunică unii miniştri. Referitor la alegerile prezidenţiale, 
Dragnea a spus că este deschisă posibilitatea unui candidat unic, care poate să fie de la PSD sau de la ALDE. Mai 
mult, social-democratul a anunţat că în 2019 punctul de pensie va ajunge la 1.265 lei. Dragnea crede că după 
creşterile de pensii şi salarii care vor avea loc după modificările aduse de PSD, românii vor fi mai fericiţi şi „mai 
greu de manipulat”. Găsiţi, mai jos, şi celelalte declaraţii importante făcute de preşedintele Camerei Deputaţilor. 
„Nu am avut nicio discuţie cu premierul, domnul Tăriceanu pe acest subiect. Nu ştiu. Va fi o discuţie despre o 
evaluare a actului de guvernare în sine, dar n-am stabilit ca în această vară să vorbim despre o posibilă remaniere. 
Sigur că sunt mai mulţumit de unii şi mai puţin mulţumit de alţii, dar nu vreau să dau nume”, a declarat Liviu 
Dragnea, la România Tv. 
Preşedintele PSD s-a arătat nemulţumit de maniera în care unii miniştri ai Cabinetului Dăncilă comunică măsurile 
adoptate. 
„Mâine (luni -n.r.), doamna premier va prezenta un fel de bilanţ al celor şase luni de guvernare, în care va 
prezenta cele mai importante măsuri adoptate, efectele pozitive ale acestor măsuri, urmând ca în perioada 
următoare, sper în această vară, fiecare dintre miniştri să prezinte aceste lucruri. Dacă e vreo mâhnire din partea 
mea şi a premierului, este că, miniştrii dacă nu ar avea ce să prezinte, aş mai zice, dar au destule măsuri luate şi să 
prezinte ce măsuri bune au luat într-un domeniu. Aud zgomotul de fond negativ că nu s-a făcut nimic şi de aceea 
trebuie să comunice ce au făcut pe baza programului de guvernare. Nu există ministru din acest Guvern care să nu 
aibă ce comunica. Nu există niciun domeniu din viaţa economică, socială a României unde să nu se fi implementat 
măsuri. Tot amânând o să se prezinte mult deodată şi trebuie să ştie să îşi structureze”, a mai spus Liviu Dragnea. 
Liderul PSD a spus că este deschisă posibilitatea unui candidat unic la alegerile prezidenţiale din partea coaliţiei 
PSD-ALDE 
Preşedintele PSD a anunţat, duminică seară, că PSD şi ALDE ar putea avea un candidat unic la alegerile 
prezidenţiale, candidat care ar putea fi de la PSD sau de la ALDE, Liviu Dragnea precizând că analiza a început deja, 
separat, în cadrul celor două formaţiuni. 
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„Candidatul (la alegerile prezidenţiale -n.r.) va fi desemnat după o analiză foarte serioasă şi riguroasă, şi nu pe 
orgolii. Şi este posibil candidat unic. Am vorbit cu domnul Tăriceanu şi am convenit că orice variantă este 
deschisă, însă o s-o pitrocim foarte bine şi vom vedea care e varianta cu cea mai mare şansă de reuşită. Va fi o 
decizie raţională, nu bazată pe orgolii, pe dorinţe găunoase, ci pe dorinţa de câştig. Pentru noi e important ca 
Alianţa PSD-ALDE să câştige prezidenţialele. Ori va avea candidat propriu. Lăsăm această variantă deschisă în 
analiză, poate să fie de la PSD, poate să fie de la ALDE”, a declarat Liviu Dragnea, la România Tv. 
Liderul PSD a mai spus că analiza a început deja, fiind posibil şi un anunţ până la finalul anului. 
„Sunt analize complexe care se fac şi o s-o terminăm spre sfârşitul anului, la toamnă. E posibil (să facem şi anunţul 
– n.r.). Facem separat (analiza – n.r.). Este inclusă în această analiză (prezidenţiale şi europarlamentare - n.r.)”, a 
completat Liviu Dragnea. 
Dragnea: În 2019, punctul de pensie va ajunge la 1.265 lei. Toate pensiile vor creşte 
Preşedintele PSD a prezentat, duminică seara, noua lege a pensiilor şi modificările care vor avea loc, astfel în 2019 
punctul de pensie va fi de 1.265 lei, ajungând în 2021 la 4.256 lei net. Liviu Dragnea a precizat însă că această lege 
nu se aplică pensiilor speciale. 
„În 2017 l-am dus la 1.000 lei punctul de pensie, în 2018 la 1.100 de lei, în 2019, aşa cum am spus în programul de 
guvernare, 1.265 de lei punctul de pensie. La punctul de pensie, să luăm 1,500 lei pensie brută. Cineva care avea 
atât în 2016, net lua 1.399 lei, scădem 5,5% contribuţia socială şi 16% diferenţa care era peste 1.100 lei. Noi am 
eliminat sub 2.000 lei pensie, astfel că a crescut (n.r. - pensia) în 2017, ca urmare a creşterii punctului de pensie, 
dar a crescut şi netul pentru că am eliminat contribuţia la sănătate. Deci am egalat brutul cu netul. În 2020 este 
mai mult decât dublu faţă de netul din 2016. (…) Cu formula din noua lege, în 2021 va 4.507 lei brut şi pensia netă 
avem mai mult decât o triplare a pensiei, 4.256 lei net. (...) Această lege nu se aplică la pensiile speciale. Pensiile 
speciale nu fac obiectul acestei legi”, a declarat duminică seara, preşedintele PSD, Liviu Dragnea, la România TV. 
Social democratul a anunţat şi care este noua formulă de calcul a pensiei, care va intra în vigoare din 2021. 
„Care va fi noua formula de calcul? Pensia va fi numărul de puncte înmulţit cu valoarea de referinţă. Valoarea 
punctului de referinţă este raportul dintre punctul de pensie din 2020, 1.175 lei mărit cu 5%, care înseamnă rata 
inflaţiei şi jumătate din creşterea salariului. Aceste lucruri vor intra în vigoare din 2021. Vor intra în vigoare mai 
devreme doar într-un singur caz, dar este nevoie de recalcularea tuturor pensiilor. Este practic imposibil, trebuie 
recalculate pensiile pentru toţi pensionarii, toţi 5,2 milioane”, a mai spus Dragnea. 
Liviu Dragnea a mai precizat că va fi introdus „principiul contributivităţii, adică atât cât contribui, atât ai pensia”, 
ce vizează companiile care nu plătesc contribuţii. Acesta, spune Liviu Drganea, este şi motivul pentru care s-a 
realizat transferul contribuţiilor. 
„Introducem pentru prima oară principiul contributivităţii, adică atât cât contribui, atât ai pensia. Companiile care 
nu plătesc asigurările sociale pot avea probleme, dar fiecare cetăţean va fi informat de numărul de puncte 
acumulate. Sunt acum situaţii în care companiile nu plătesc contribuţii sociale. Angajaţii trebuie să ştie cât vor 
primi. Dacă noi lucrăm la o companie care nu plăteşte contribuţiile, nu e corect pentru ceilalţi care lucrează la 
firme care îşi plătesc contribuţiile. Unul dintre motivele pentru care s-a realizat transferul contribuţiilor către 
angajat este că erau două milioane de români care munceau şi pentru care nu se plăteau contribuţiile sociale. 
Atunci aveam un deficit de şase miliarde de lei la bugetul de pensii, acum s-a micşorat la trei miliarde. Va ajunge la 
zero, dar în fiecare an trebuie să virăm la bugetul de stat”, a mai spus Liviu Dragnea. 
Liviu Dragnea: Am înţeles de ce ăştia nu ne mai vor. Când românii vor fi fericiţi, vor fi greu de manipulat 
Liviu Dragnea a declarat că, după creşterile de pensii şi salarii care vor avea loc după modificările aduse de PSD, 
românii vor fi mai fericiţi şi „mai greu de manipulat”, iar acesta ar fi „principalul motiv pentru care ăştia nu ne mai 
vor”, făcând referire la opoziţie şi la Klaus Iohannis. 
„Eu acum cred că am înţeles de ce vor ăştia să nu mai fim noi. Pentru că în 2020 şi începând cu 2021, când 
pensionarii vor avea o pensie, zic eu decentă şi meritată, dar pensie sănătoasă, când salariaţii vor avea salarii 
mari, când firmele o vor duce bine, când fermierii vor primi în fiecare an subvenţiile şi se vor dezvolta, atunci 
românii vor fi mai fericiţi. Asta înseamnă că va fi un popor mai greu de manipulat şi un popor în care mai greu se 
însămânţează această sămânţă a urii. Acesta este, cred, principalul motiv pentru care ăştia nu ne mai vor. Deci au 
motiv şi pentru ceea ce mi se întâmplă mie şi nu numai mie”, a spus Liviu Dragnea, la România Tv. 
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Social democratul a mai spus că în spatele luptei anticorupţie, se află sloganul „votaţi-ne ca să-i omorâm pe 
ceilalţi”. 
„ M-am tot gândit de ce? Aceasta este singura explicaţie şi, nu ştiu dacă mai ţineţi minte, în campanie am 
prezentat un grafic foarte simplu. De ce de câte ori guverna PSD erau creşteri şi când veneau ceilalţi erau scăderi 
economice? Pentru ca să se poată însămânţa ura, pentru că ei niciodată nu vor veni să spună “vrem să trăiţi mai 
bine”. Nu, votaţi-ne ca să-i omorâm pe ceilalţi. Acesta a fost sloganul lor, acoperit cu lupta anticorupţie, cu orice 
legat de justiţie. Cu absolut orice ca să-şi acopere ineficienţa şi faptul că nu vor ca oamenii să trăiască mai bine. 
Ceea ce prezentăm noi nu este magie, cum spunea Iohannis. Este economie pură, dar economie îndreptată spre 
justiţie socială, îndreptată spre dorinţa de a da beneficiu tuturor românilor din creşterea economică, nu creştere 
economică, venituri mici şi acelea împărţite prost şi nedrept”, a conchis Liviu Dragnea. 
Vioricăi Dăncilă ar fi fost chemată la Cotroceni la solicitarea Bruxelles-ului 
Liderul PSD a declarat că întâlnirea de la Palatul Cotroceni dintre premierul Viorica Dăncilă şi preşedintele Klaus 
Iohannis ar fi avut loc la solicitarea Bruxelles-ului. 
„Am vorbit cu dumneai, firesc, după întâlnirea de la Cotroceni. Au discutat despre cum să colaboreze în contextul 
preluării preşedinţiei Consiliului UE de către România. Doamna prim-ministru a rămas deschisă ca şi la instalare. 
Se pare că la solicitarea Bruxelles-ului ( preşedintele a chemat-o pe Viorica Dăncilă la Cotroceni -n.r.), se pare. Este 
posibil, dar când o să vină doamna prim-ministru o întrebaţi pe dumneaei. Aici nu vreau să spun, că nu am fost 
acolo, dar tot ceea ce am spus noi la acea întâlnire după instalare, că am avut o întâlnire cu domnul Iohannis şi eu 
şi doamna Dăncilă, asta am spus, asta am convenit. Pe tot ce înseamnă acţiuni externe, legate de Bruxelles, de 
preşedinţie Consiliului UE, să îl informeze pe preşedinte şi în acelaşi timp preşedintele fiind singurul care merge la 
Consiliul European, să spună şi Guvernului şi Parlamentului ce vorbeşte acolo, ce angajează acolo, pentru că 
uitându-ne în Constituţie, nu poate da nicio lege, hotărâre de guvern, nu poate da nicio ordonanţă. Deci nu se pot 
lua angajamente acolo, cum este negocierea în cadrul bugetului financiar multianual, în condiţiile în care îl facem 
noi, nu îl faci tu. Îl face Guvernul şi Parlamentul. Nu s-a întâmplat aşa ceva şi aţi văzut şi dvs”, a declarat Liviu 
Dragnea, la România Tv. 
Pe 11 iulie, premierul Viorica Dăncilă afirma că preşedintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker, şi prim-
vicepreşedintele, Frans Timmermans, s-au arătat nemulţumiţi şi îngrijoraţi de „lupta politică permanentă” din 
România, una care nu are ce căuta în perioada preşedinţiei Consiliului UE. „Am fost întrebată despre situaţia din 
România. S-a arătat nemulţumirea faptului că nu există consens, că există o luptă politică permanentă şi că 
această luptă politică nu are ce căuta în perioada preşedinţiei Consiliului UE, mai mult chiar înainte când se 
pregătesc toate lucrurile pentru a prelua preşedinţia. Domnul preşedinte Juncker mi-a cerut ca să avem o bună 
înţelegere între toţi cei implicaţi, lucru pe care i-l va cere şi domnului preşedinte Iohannis. A spus că luptele nu au 
ce căuta, dacă vrem să avem o preşedinţie de succes a României”, a declarat prim-ministrul Viorica Dăncilă, într-
un interviu acordat la Bruxelles postului Antena 3. 
Liderul PSD a vorbit despre controversa dintre ministrul de Finanţe şi şeful ANAF 
Liviu Dragnea a intervenit în controversa dintre ministrul de Finanţe şi şeful ANAF pe imobilul din Sibiu pierdut în 
instanţă de familia lui Klaus Iohannis. Liviu Dragnea a spus un membru al Guvernului trebuie să vină cu proceduri 
clare. „Asta se aşteaptă, nu glumiţe”,a conchis Dragnea. 
Liderul PSD a spus că aşteaptă în continuare un răspuns foarte clar privind subiectul imobilului pierdut în instanţă 
de familia lui Klaus Iohannis. 
„Eu am cerut public, dacă mai ţineţi minte, că de aici a început. Am cerut public şi cer în continuare să nu stea 
inactivi în a recupera la bugetul statului această sumă, care normal că a fost stabilită printr-o hotărâre de instanţă 
că a fost încasată necuvenit. Adică un folos necuvenit pentru familia respectivă, Iohannis. Nu asta aşteaptă 
românii, ca ministrul de Finanţe să îl certe pe şeful ANAF. Noi o să avem o discuţie săptămâna aceasta. Eu nu ştiu 
cine trebuie să ceară înscrierea în Cartea Funciară, dar nu cred că poate fi ANAF. Adică reprezentantul statului nu 
poate să fie ANAF. Poate este Ministerul de Finanţe. Dar, repet, nu asta aşteaptă oamenii. Oamenii aşteaptă să 
vadă care este soluţia sau să se spună domnule, uite domnul Iohannis se ascunde în spatele unor găselniţe 
avocăţeşti, în spatele unor chichiţe juridice, în spatele nu ştiu cui, şi se foloseşte de asta ca să nu dea banii statului 
român. Astea trebuie spuse foarte clar, în cleştar. Trebuie explicate. Nici eu nu mă aşteptam la asta şi nu sunt 
foarte bucuros că a apărut această dispută. Eu aştept, ca preşedinte al partidului, ca preşedinte al Camerei 
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Deputaţilor şi ca cetăţean român, un răspuns foarte clar. Acolo discutăm de câteva sute de mii de euro care 
trebuiau să ajungă la statul român de câţiva ani de zile şi nu ajung”, a declarat Liviu Dragnea, la România Tv. 
Liderul PSD a precizat, cu referire la ministrul de Finanţe, Eugen Teodorovici, care i-a transmis şefului statului să 
meargă la ANAF să ceară un cont în care să vireze banii din chirii, că un moderator de emisiune poate face orice 
glumă, însă un membru al Guvernului trebuie să vină cu măsuri clare. 
„Sunt 100 de variante (unde ar putea fi folosiţi banii -n.r.), dar trebuiau să ajungă la statul român. De la cine? De la 
cineva care dă lecţii de morală? Şi care sigur mai are şi o plângere penală despre care nu se vorbeşte nimic. Pe 
această speţă. Unde este? La DNA. Eu mă abţin. Nu vreau să dau replici sau răspunsuri domnului ministru de 
Finanţe, dar nu este comentator de televiziune. Este liber să facă orice glumă sau să dea orice sugestie. Un 
membru al Guvernului trebuie să vină cu proceduri foarte clare care sunt initiate sau trebuie să fie initiate sau să 
spună care este situaţia şi care sunt aşteptările. Asta se aşteaptă. Nu glumiţe”, a conchis Liviu Dragnea. 
Vineri, Eugen Teodorovici a anunţat că săptămâna viitoare va avea o discuţie cu premierul Viorica Dăncilă şi cu 
preşedintele ANAF, Ionuţ Mişa, pentru a pune capăt controversei pe tema imobilului din Sibiu pierdut în instanţă 
de familia preşedintelui Klaus Iohannis. 
Ministrul Finanţelor şi preşedintele ANAF s-au contrat în ultimele zile referitor la casa din Sibiu pierdută în 
instanţă de familia preşedintelui Klaus Iohannis. Eugen Teodorovici a anunţat iniţial că aşteaptă, în scris, de la 
Ionuţ Mişa motivul legal pentru care Fiscul nu a cerut la Cartea Funciară ca locuinţa să treacă în administrarea 
statului. Ionuţ Mişa a precizat că ANAF nu poate executa o creanţă dacă nu primeşte un titlu de la ministerul 
Finanţelor. Ulterior, Teodorovici anunţa că Fiscul nu are nevoie de emiterea unui astfel de titlu de la minister 
pentru că nu este vorba de o creanţă. Anterior, ministrul anunţa că suma cumulată care ar urma să fie obţinută de 
la cei trei chiriaşi ai imobilului din Sibiu care a aparţinut preşedintelui Klaus Iohannis este de peste două milioane 
de lei. 
Preşedintele PSD: Incitările lui Iohannis la proteste sunt dincolo de Constituţie şi sunt ilegale 
Dragnea a declarat că şeful statului Klaus Iohannis încalcă Constituţia şi comite fapte ilegale, atunci când incită 
societatea civilă să protesteze din cauză că Guvernul ar putea pregăti o ordonanţă de urgenţă pentru amnistie şi 
graţiere. 
„Despre ordonanţa de amnistie şi graţiere, adică despre acele informaţii care au ieşit de la securiştii din presă, eu 
nu vreau să comentez.Incitările lui Klaus Iohannis la proteste oricum sunt dincolo de Constituţie, sunt şi ilegale. Ca 
să vorbim foarte cinstit. Nu mă mai interesează incitările lui şi nici ce spun unii sau alţii prin presă. Deci nu am de 
ce să comentez nişte informaţii fabricate, doar, doar mai incită pe cineva să iasă în stradă. Deci fiind non-subiect 
nu avem ce să discutăm", a afirmat liderul PSD, Liviu Dragnea, în cadrul unei emisiuni difuzate, duminică seară, de 
România Tv. 
În spaţiul public au apărut informaţii potrivit cărora Guvernul ar intenţiona, într-un dintre cele două şedinţe ale 
Executivului din această săptămână, să emită o ordonanţă de urgenţă pentru amnistie şi graţiere. 
Preşedintele Klaus Iohannis a avut, miercuri dimineaţă, o întâlnire cu premierul Viorica Dăncilă la Palatul 
Cotroceni. Potrivit unui comunicat de presă remis ulterior de Guvern cei doi au discutat despre colaborarea 
instituţională în contextul pregătirii preluării de către România a preşedinţiei Consililui UE. Administraţia 
Prezidenţială nu a emis niciun comunicat referitor la întrevederea de la Cotroceni. 
Liderii coaliţiei PSD-ALDE, Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu, au negat informaţiile potrivit cărora Executivul 
ar avea intenţia adoptării unei astfel de ordonanţe de urgenţă. 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a negat, luni, că Executivul ar intenţiona să adopte în şedinţa de marţi o 
ordonanţă de urgenţă privind amnistia şi graţierea, el afirmând că, într-o discuţie, premierul Viorica Dăncilă şi 
ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, au infirmat zvonurile în acest sens. 
Liderul ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat, luni, că nu a discutat cu Liviu Dragnea, în cadrul întâlnirii de la 
Parlament, despre ordonanţa de urgenţă privind amnistia şi graţierea, despre care unii spun că ar urma să fie dată 
pentru liderul PSD, dar că ”din cauza lui Dragnea” nu trebuie lăsaţi să sufere oameni nevinovaţi. Preşedintele 
Senatului a adăugat că o astfel de măsură trebuie analizată dacă este oportună sau nu. 
Dragnea, despre mitingul Diasporei: Nu m-aţi auzit pe mine să opresc pe cineva să protesteze 
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Liderul social-democrat a afirmat, referitor la mitingul românilor din Diaspora din 10 august în Piaţa Victoriei, că 
nu crede că vor fi un milion de participanţi, aşa cum au anunţat organizatorii, şi că nu va împiedica niciodată pe 
nimeni să protesteze. 
„Nu va fi un miting de un milion de oameni, să fim serioşi. Nu cred că m-aţi auzit pe mine vreodată, să încerc să 
opresc pe cineva să facă miting sau să protesteze. (...) Dar au anunţat miting, eu nu îl opresc, PSD nu îl opreşte. Nu 
am ce comenta. Dacă va mai face PSD un miting? Dacă vom considera că e necesar, am spus la mititng (organizat 
de PSD în luna iunie, în Capitală - n.r.), vom face mitinguri mari, serioase”, a declarat liderul PSD, Liviu Dragnea, 
duminică seara, la România Tv. 
Acesta a adăugat că organizatorul mitingului este un fost vicepreşedinte PSD Diaspora. 
„Din ce am citit, am înţeles că cel care organizează mitingul, vrea să îl facă pentru a-şi face cunoscută o federaţie 
pe care a făcut-o. E un fost vicepreşedinte PSD diaspora şi care atunci când a fost ales vicepreşedinte spunea că va 
candida ca să prezinte românilor din Diaspora cât de bun e PSD”, a precizat Dragnea. 
Primarul general al Capitalei, Gabriela Firea nu a autorizat mitingul de joi al românilor din Diaspora. Ea a cerut 
Federaţiei Românilor de Pretutindeni, care vrut autorizarea unui protest pe 10 august anunţând un milion de 
participanţi, să-şi reconsidere cererea din punct de vedere al numărului, precizând că la mitingul PSD au fost 
declaraţi 250.000 de participanţi. 
„Am luat act, la revenirea din concediul legal de odihnă, de faptul că cererea Federaţiei Românilor de Pretutindeni 
de a organiza un miting în Bucureşti a primit aviz negativ din partea Comisiei de Avizare a evenimentelor, motivul 
invocat fiind acela că 1 milion de participanţi, potrivit cifrei înaintate de către organizatori, ar perturba grav 
activitatea şi libera circulaţie în Capitală, inclusiv a vehiculelor care intervin în situaţii de urgenţă, şi ar pune forţele 
de ordine în imposibilitatea de a garanta siguranţa atât a manifestanţilor cât şi a celorlalţi cetăţeni care 
tranzitează zona fără a participa la miting”, a transmis Gabriela Firea, prin intermediul unui comunicat de presă 
remis joi seară MEDIAFAX. 
Edilul a precizat că, în situaţia în care organizatorul îşi va reconsidera solicitarea iniţială, astfel încât să se 
încadreze în limite rezonabile din punct de vedere al numărului participanţilor, Comisia îşi va reevalua punctul de 
vedere şi nu va mai exista niciun motiv pentru a nu fi autorizată manifestaţia. 
În prelabil, Gabriela Firea i-a chemat, luni, la o şedinţă pe reprezentanţii SRI, SIE, ai Prefecturii, ai Poliţiei Capitalei 
şi ai Serviciului de Ambulanţă Bucureşti-Ilfov şi ai Inspectoratului pentru Situaţii de Urgenţă, pentru a discuta 
despre aspecte privind accesul la spitalele din zonă, afluirea şi defluirea participanţilor, circulaţia autospecialelor 
de intervenţie medicală, pompieri, ISU, etc. 
Despre plângerea lui Orban împotriva premierului Viorica Dăncilă: Mi-e greu să cred că un procuror poate da 
curs acelei enormităţi 
Liderul PSD a declarat că îi vine foarte greu să creadă că vreun procuror va da curs plângerii penale depuse de 
Ludovic Orban împotriva premierului Viorica Dăncilă, precizând că i se pare „o enormitate” demersul liderului 
PNL. 
„Îmi vine foarte greu să cred că un procuror poate da curs acelei enormităţi, sincer. Adică să fie acuzat de înaltă 
trădare un prim-ministru care se întâlneşte cu un alt prim-ministru dintr-o ţară cu care avem parteneriat. Adică, 
mie mi se pare o enormitate şi de aia spun, îmi vine greu să cred că se va întâmpla aşa ceva. Nu pot să spun: sigur 
nu se va întâmpla, Dumnezeu e mare şi în România s-au întâmplat foarte multe lucruri, dar îmi este foarte greu să 
cred”, a declarat preşedintele PSD, Liviu Dragnea, duminică seară la România Tv. 
Procurorii DIICOT au început urmărirea penală cu privire la fapte pentru infracţiuni de înaltă trădare şi divulgarea 
secretului care periclitează securitatea naţională în cazul plângerii depuse de Ludovic Orban împotriva premierului 
Viorica Dăncilă. Procurorii au început urmărirea penală pentru fapte, încă din data de 7 iunie. 
Pe 3 iulie, preşedintele PNL, Ludovic Orban, a fost audiat vreme de mai bine de o oră. Acesta a spus la ieşirea din 
sediul DIICOT că nu poate da detalii, însă a precizat că plângerea depusă de el împotriva premierului Dăncilă arată 
că nu poate sta cu mâinile în sân când un „clan toxic” îşi bate joc de ţară. 
În urmă cu câteva luni Executivul a anunţat intenţia de a muta ambasada României din Israel. Ulterior, liderul PNL, 
Ludovic Orban, a făcut o plângere penală, în care i-a acuzat pe Liviu Dragnea şi pe premierul Viorica Dăncilă de 
„difuzarea de informaţii cu caracter secret, uzurparea de funcţie şi refuzul de informare a Preşedintelui României" 
în cazul memorandumului MAE privind mutarea Ambasadei Israelului. 
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(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea anunţă că sunt discuţii pentru posibile ordonanţe de guvern pentru legea off-shore. Ce probleme are 
actul normativ, potrivit liderului PSD 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a anunţat, duminică seară, că se poartă discuţii pentru o posibilă Ordonanţă de 
Guvern pentru legea off-shore, el precizând că prevederile din lege nu sunt bine definite în anexe şi nu sunt clare. 
"Parlamentarii au plecat în vacanţă. E normal. Astea sunt prevederile legale. Noi avem însă conducerea Camerei şi 
colegii din Guvern, lucrăm la câteva proiecte importante, proiectul legii pensiilor şi aşteptăm motivarea Curţii 
Constituţionale pentru Fondul Suveran de Investiţii. Noi nu o să citim într-o lună de zile, ci o să acţionăm imediat. 
De asemenea, se fac discuţii acum pentru posibile ordonanţe de guvern pentru Legea off-shore. Eu am spus, chiar 
în seara zilei respective, după adoptarea legii, în comisia de specialitate din Camera Deputaţiilor, s-au făcut 
modificări până în ultimele minute. Ceea ce este în lege nu este bine definit în anexe, nu sunt foarte clare", a 
declarat, duminică, Liviu Dragnea, la România Tv. 
Liderul PSD a precizat că prin această lege România trebuie să-şi câştige independenţa energetică. 
"Vrem să şi punem în lege că nu se schimbă acea cotă de 50%. Pe mine mă interesează ca ceea ce s-a decis politic 
ca principiu să fie puse foarte clar, riguros, în formule, în texte, pentru ca pe viitor să nu existe un dubiu care să 
poată fi exploatat de rea credinţă. Vorbim de zeci de miliarde pe care trebuie să le câştige statul român şi 
câştigarea pentru prima dată a independenţei energetice a României", a mai spus Liviu Dragnea. 
-0:07 
Pe 9 iulie, Camera Deputaţilor a adoptat, în calitate de for decizional, proiectul care stabileşte măsuri pentru 
exploatarea gazelor din Marea Neagră, cu 175 de voturi pentru, 30 împotrivă şi 30 de abţineri. Iniţiativa legislativă 
adoptată de deputaţi reglementează modul de implementare a operaţiunilor petroliere de către titularii de 
acorduri referitoare la perimetre petroliere off-shore. Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, a anunţat 
înainte ca deputaţii să voteze iniţiativa, că proiectul de lege a suferit modificări în comisie, astfel că nu va fi 
adoptat în forma adoptată deja de Senat. Printre modificările adoptate de comisie şi preluate de Camera 
Deputaţilor se numără şi cea referitoare la producţia de gaze care va fi tranzacţionată pe piaţa din România, care 
a crescut la jumătate, în loc de 30% cum era prevăzut iniţial. De asemenea, o altă modificare adusă de comisie şi 
adoptată de Camera Deputaţilor, se referă la introducerea sumelor încasate din revedenţe şi impozite 
suplimentare, care vor alimenta fondul special creat prin ordonanţa parteneriatului public-privat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Astăzi este ultima zi în care procurorii îşi pot depune candidatura pentru conducerea DNA. Până acum nu a 
fost primit niciun dosar 
Luni este ultima zi în care procurorii îşi pot depune candidatura la selecţia organizată de ministerul Justiţiei pentru 
funcţia de procuror şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie (DNA). 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, duminică, pentru agenţia de presă MEDIAFAX, că nu a primit nicio 
candidatură pentru ocuparea postului de şef al DNA, însă este convins că luni, ultima zi de înscrieri, vor veni 
procurori care să-şi depună dosarul. În caz contrar, procedura se reia. 
„În acest moment nu este nici un candidat! Sunt convins de faptul că mâine (luni- n.r.) vom avea candidaturi. În 
caz contrar se va relua procedura. Procedura se reia şi în situatia în care candidatul/candidaţii înscris/înscrişi 
este/sunt respins/ respinşi!”, a precizat, pentru MEDIAFAX, ministrul Justiţiei, Tudorel Toader. 
Procurorii pot depune cereri de înscriere, pentru funcţia de conducere vacantă, până inclusiv la data de 23 iulie 
2018, la Direcţia resurse umane din cadrul Ministerului Justiţiei. 
Potrivit procedurii, lista procurorilor care îndeplinesc condiţiile legale de participare la selecţie şi programarea 
interviurilor se vor afişa la sediul Ministerului şi se vor publica pe pagina Internet a acestuia, la data de 24 iulie, 
participanţii urmând a susţine, în perioada 25-27 iulie, un interviu cu ministrul Tudorel Toader. 
Rezultatul final se va afişa în data de 30 iulie. 
Concursul a fost organizat după ce preşedintele Klaus Iohannis a semnat decretul de revocare din funcţia de 
procuror-şef al DNA a Laurei Codruţa Kovesi. 
(Sursa: Mediafax) 
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 CSM şi Inspecţia Judiciară, sesizate după declaraţiile şefei instanţei supreme referitoare la Kovesi 
CSM şi Inspecţia Judiciară au fost sesizate cu referire la declaraţiile preşedintelui Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie. 
Potrivit sesizării publicaţiei Lumea Justiţiei, Cristina Tarcea a făcut, printre altele, afirmaţii cu conotaţii politice 
legate de revocarea Laurei Codruţa Kovesi de la DNA. 
În sesizarea către Secţia pentru Judecători a Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) şi Inspecţia Judiciară (IJ) în 
vederea cercetării disciplinare şi excluderii din magistratură a Cristinei Tarcea, aceasta este acuzată de mai multe 
abateri discipinare, respectiv de desfăşurarea de activităţi publice cu caracter politic sau manifestarea 
convingerilor politice în exercitarea atribuţiilor de serviciu şi de atitudini nedemne în timpul exercitării atribuţiilor 
de serviciu faţă de colegi, celălalt personal al instanţei sau al parchetului în care funcţionează, inspectori judiciari, 
avocaţi, experţi, martori, justiţiabili ori reprezentanţii altor instituţii. 
Totodată, preşedintele Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie mai e acuzat de încălcarea prevederilor legale referitoare 
la incompatibilităţi şi interdicţii privind judecătorii şi procurorii, precum şi de manifestări care aduc atingere 
onoarei sau probităţii profesionale ori prestigiului justiţiei, săvârşite în exercitarea sau în afara exercitării 
atribuţiilor de serviciu. 
Sesizarea vine după ce preşedintele Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) a afirmat, printre altele, că decizia de 
revocare a Laurei Codruţa Kovesi de la conducerea DNA a fost „inadmisibil de mult politizată", Cristina Tarcea 
declarându-se „intrigată" de acest episod. 
"Am să vorbesc în numele meu şi am să vă spun că am privit, nu neapărat cu îngrijorare, dar intrigată tot ceea ce 
s-a întâmplat, pentru că mi s-a părut atât de inadmisibil de politizat totul, încât nu am ştiut exact ce se întâmplă şi 
nu am ştiut în ce măsură o structură care face parte, pana la urma, potrivit Constituţiei, din autoritatea 
judecătorească, trebuie să facă obiect de dispută al atâtor dispute politice. Asta nu mi se pare normal şi nu 
trebuie să se întâmple. Este adevărat că statutul procurorului este destul de incert, potrivit Constituţiei noastre, 
lăsăm la o parte că nimeni nu are drept obiectiv lămurirea anumitor aspecte destul de neclare şi confuze din 
Constituţia României, dar atât timp cât o structură face parte din autoritatea judecătoarească, haideţi să nu facem 
campanii electorale, să nu facem acţiuni politice, implicând acea structură a autorităţii judecătoreşti. Nu mi se 
pare normal ca iniţiativa revocării să pornească din mediul politic, nu mi se pare normal ca un ministru al Justiţiei 
să sesizeze Curtea Constituţională pe un aspect până la urmă comun al revocării unui procuror şef, nu mi se pare 
normal ca acelaşi aspect să ridice probleme de revocare, de suspendare a preşedintelui ţării. Este inadmisibil de 
mult politizat acest aspect şi nu mi-aş mai dori să se întâmple", a declarat Cristina Tarcea, la Realitatea Tv. 
De altfel, cu referire la aceste declaraţii ale şefei instanţei supreme, a reacţionat şi ministrul Justiţiei, Tudorel 
Toader, care s-a întrebat retoric, pe pagina sa de Facebook: "Să înţelegem că este normal ca un judecător de rang 
înalt să facă politică ? Să înţelegem că nu este normal ca un ministru să critice un judecător, dar este normal ca un 
judecător să critice un ministru ?". 
Cristina Tarcea mai anunţase că le-a cerut tuturor judecătorilor din subordine ca, până în septembrie, să motiveze 
toate condamnările. "Din punctul meu de vedere, este imposibil la Înalta Curte, cel puţin, să respecţi termenul de 
motivare de 30 de zile. S-au luat tot felul de măsuri administrative, în prezent a fost redus mult numărul de 
dosare care au fost întârziate la motivare. Am acordat termen până la 1 septembrie tuturor să profite de vacanţa 
judecătorească şi să-şi termine stocul de dosare de redactat. În caz contrar, vor suporta consecinţele legii, 
respectiv voi sesiza Inspecţia Judiciară, lucru pe care l-am mai făcut şi în alte situaţii, nu ar fi o noutate pentru ei", 
a explicat Cristina Tarcea. 
Totodată, preşedintele instanţei supreme a fost întrebat dacă este o coincidenţă între modificarea rapidă a 
codurilor penale şi condamnarea în primă instanţă a preşedintelui PSD, Liviu Dragnea, Cristina Tarcea a răspuns: 
"În general nu cred în coincidenţe, mai ales atunci când anumite elemente te determină să apreciezi că anumite 
circumstanţe nu reprezintă tocmai o coincidenţă". 
(Sursa: Mediafax) 
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 Codul penal, Codul administrativ şi legea offshore, modificate de aleşi în sesiunea extraordinară a 
Parlamentului 
Parlamentul a fost convocat în sesiune extraordinară, între 2 şi 19 iulie, pentru a modifica proiecte controversate, 
precum Codul penal, Codul administrativ, legea privind exploatarea gazelor din Marea Neagră, aleşii respingând 
cererea de reexaminare pe Legea 303/2004 a preşedintelui Klaus Iohannis. 
Majoritatea parlamentară a adoptat modificările Codului penal pentru punerea în acord cu deciziile Curţii 
Constituţionale. Proiectul a trecut într-un timp fulger de Parlament, fiind adoptat de Senat pe 3 iulie şi pe 4 iulie 
de Camera Deputaţilor. Cea mai importantă şi disputată reglementare a iniţiativei legislative este cea referitoare 
la infracţiunea de abuz în serviciu. 
”Fapta funcţionarului public, aflat în exerciţiul atribuţiilor de serviciu reglementate expres prin legi, ordonanţe de 
guvern sau ordonanţe de urgenţă, care refuză să îndeplinească un act sau îl îndeplineşte prin încălcarea 
atribuţiilor astfel reglementate, a unor dispoziţii exprese dintr-o lege, ordonanţă de guvern sau ordonanţă de 
urgenţă, în scopul de a obţine pentru sine, soţ, rudă sau afin până la gradul II inclusiv, un folos material necuvenit 
şi prin aceasta cauzează o pagubă certă şi efectivă mai mare decât echivalentul unui salariu minim brut pe 
economie sau o vătămare a drepturilor sau intereselor legitime ale unei persoane fizice sau juridice, se 
pedepseşte cu închisoare de la 2 la 5 ani sau amendă”, este definiţia dată abuzului în serviciu, printr-un 
amendament PSD adoptat de Legislativ. 
În forma anterioară, care este încă în vigoare, deoarece proiectul care schimbă Codul penal nu a fost încă 
promulgat, fiind atacat la CCR de către partidele de Opoziţie, ÎCCJ şi de către preşedintele Klaus Iohannis, abuzul 
în serviciu e definit astfel: ”Fapta funcţionarului public care, în exercitarea atribuţiilor de serviciu, nu îndeplineşte 
un act sau îl îndeplineşte în mod defectuos şi prin aceasta cauzează o pagubă ori o vătămare a drepturilor sau 
intereselor legitime ale unei persoane fizice sau ale unei persoane juridice, se pedepseşte cu închisoare de la 2 la 
7 ani şi interzicerea exercitării dreptului de a ocupa o funcţie publică”, potrivit textului legii în vigoare. 
O nouă prevedere în Codul penal, adoptată de Parlament, arată că persoanele condamnate la mai puţin de 10 ani 
de închisoare pot fi eliberate condiţionat, daca au executat jumătate din pedeapsă, iar condamnaţii care au peste 
60 de ani pot fi eliberaţi dacă au efectuat o treime de pedeapsă: ”Liberarea condiţionată în cazul închisorii poate fi 
dispusă, dacă: a) cel condamnat a executat cel puţin jumătate din durata pedepsei, în cazul închisorii care nu 
depăşeşte 10 ani, sau cel puţin două treimi din durata pedepsei, dar nu mai mult de 15 de ani, în cazul închisorii 
mai mari de 10 ani”, potrivit textului. 
Noi reglementări privind liberarea condiţionată sunt prevăzute şi în cazul persoanelor condamnate care au 
împlinit 60 de ani. 
„În cazul condamnatului care a împlinit vârsta de 60 de ani, se poate dispune liberarea condiţionată, după 
executarea efectivă a cel puţin o treime din durata pedepsei, în cazul închisorii ce nu depăşeşte 10 ani, sau a cel 
puţin jumătate din durata pedepsei, în cazul închisorii mai mari de 10 ani, dacă sunt îndeplinite condiţiile 
prevăzute în alin. (1) lit. b) – d)”, conform proiectului. 
Totodată, un amendament care a trecut de Parlament prevede că atunci când s-au stabilit numai pedepse cu 
închisoarea, se aplică cea mai grea, adăugându-se un spor de până la 3 ani. 
Aleşii au respins cererea de reexaminare a lui Iohannis asupra modificării Legii 303/2004 privind statutul 
magistraţilor 
În sesiunea extraordinară, aleşii au votat pe repede înainte şi asupra cererii de reexaminare formulată de 
preşedintele Klaus Iohannis în legătură cu modificările aduse Legii 303/2004 privind statutul procurorilor şi 
judecătorilor. Proiectul care modifică Legea 303/2004 privind statutul judecătorilor şi procurorilor s-a întors de 
mai multe ori în Parlament, după ce Curtea Constituţională a decis în mai multe rânduri că unele prevederi sunt 
neconstituţionale. 
Prin urmare, iniţiativa a fost adoptată, pe 9 iulie, de Senat, în forma iniţială, respingând astfel cererea de 
reexaminare a şefului statului, iar votul decizional al Camerei Deputaţilor a fost dat pe 10 iulie. 
Principalele prevederi reglementează statutul magistraţilor în sensul independenţei acestora, ei supunându-se 
numai legii. 
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"Cariera judecătorului este separată de cariera procurorului, judecătorii neputând interfera în cariera procurorilor 
şi nici procurorii în cea a judecătorilor", se arată la unul dintre articolele proiectului care modifică Legea 
303/2004. 
"Judecătorii sunt independenţi şi se supun numai legii. Judecătorii trebuie să fie imparţiali având libertate deplină 
în soluţionarea cauzelor deduse judecăţii, în conformitate cu legea şi în mod imparţial, cu respectarea egalităţii de 
arme şi a drepturilor procesuale ale părţilor. Judecătorii trebuie să ia decizii fără nici un fel de restricţii, influenţe, 
presiuni, ameninţări sau intervenţii, directe sau indirecte, din partea oricărei 2 autorităţi, fie chiar autorităţi 
judiciare. Hotărârile pronunţate în căile de atac nu intră sub imperiul acestor restricţii. Scopul independenţei 
judecătorilor constă inclusiv în a garanta fiecărei persoane dreptul fundamental de a fi examinat cazul său în mod 
echitabil având la bază doar aplicarea legii", prevede un alt articol al proiectului adoptat în sesiune extraordinară 
de Parlament. 
Cea mai recentă sesizare la CCR asupra Legii 303/2004 a fost făcută de preşedintele Klaus Iohannis pe 19 iulie, 
motivând că sesiunea extraordinară a Camerei Deputaţilor, în care s-a votat iniţiativa legislativă, nu a fost legal 
întrunită. Cu o zi înainte judecătorii Curţii Constituţionale au respins, ca inadmisibilă sesizarea PNL asupra Legii 
privind statutul magistraţilor. Ulterior, liberalii au reacţionat, spunând că e revoltător cum CCR sfidează Comisia 
de la Veneţia, Consiliul Europei şi Comisia Europeană. 
Pensii speciale pentru aleşii locali, eliminarea pragului de 20% pentru folosirea limbii materne, 
printre modificările controversate 
Un alt proiect important, dar şi controversat, adoptat de parlamentari în sesiunea extraordinară, este cel al 
Codului administrativ, prin care se acordă pensii speciale pentru aleşii locali, la încetarea mandatului, care vor 
porni de la suma de 800 de lei şi vor fi suportate din bugetul de stat. 
"Indemnizaţia pentru limită de vârstă pentru primar, viceprimar, preşedinte al consiliului judeţean şi 
vicepreşedinte al consiliului judeţean (1) Persoanele alese începând cu anul 1992 de către cetăţeni, prin vot 
universal, egal, direct, secret, respectiv prin vot secret indirect şi liber exprimat, care au exercitat funcţii de 
autoritate executivă, respectiv primarii, viceprimarii, preşedinţii şi vicepreşedinţii consiliilor judeţene, care 
îndeplinesc condiţiile vârstei standard de pensionare, ale vârstei standard de pensionare redusă aşa cum sunt 
prevăzute în Legea nr.263/2010 privind sistemul unitar de pensii publice, cu modificările şi completările 
ulterioare, sau cele prevăzute de alte legi speciale au dreptul, la încetarea mandatului, la o indemnizaţie lunară 
pentru limită de vârstă. (2) Primarii, viceprimarii, preşedinţii şi vicepreşedinţii consiliilor judeţene, beneficiază de 
indemnizaţie pentru limită de vârstă de la data la care li se acordă drepturile de pensie pentru limită de vârstă, 
dar nu mai devreme de data încetării mandatului aflat în derulare. (3) Cuantumul indemnizaţiei pentru limită de 
vârstă prevăzut la alin.(1) se acordă în limita a 3 mandate şi se calculează ca produs al numărului lunilor de 
mandat cu 0,40 % din indemnizaţia brută lunară aflată în plată”, prevede articolul 210 referitor la pensiile 
speciale. 
O altă prevedere dispuată se referă la eliminirea pragului de 20% pentru folosirea limbii materne a minorităţilor 
naţionale în prefecturi, primării, consilii judeţene şi locale, dar şi cum vor fi montate plăcuţele bilingve. 
„Art.94.- Folosirea limbii minorităţilor naţionale (1) În unităţile/subdiviziunile administrativ-teritoriale, în care 
cetăţenii aparţinând minorităţilor naţionale au o pondere de peste 20% din numărul locuitorilor, autorităţile 
administraţiei publice locale, instituţiile publice aflate în subordinea acestora, organismele prestatoare de servicii 
publice şi de utilitate publică de interes local sau judeţean, precum şi prefecturile, serviciile publice 
deconcentrate, au obligaţia să asigure în raporturile cu aceştia, folosirea limbii minorităţii naţionale respective, în 
conformitate cu prevederile Constituţiei, ale prezentului Cod şi ale tratatelor internaţionale la care România este 
parte. (2) Autorităţile şi instituţiile publice, precum şi celelalte entităţi juridice prevăzute la alin.(1), prin hotărârea 
organelor lor deliberative sau după caz, organelor de conducere pot decide asigurarea folosirii limbii minorităţilor 
naţionale în unităţile administrativ-teritoriale în care cetăţenii aparţinând minorităţilor naţionale nu ating 
ponderea prevăzută la alin (1)", se arată în iniţiativa adoptată de Parlament în perioada sesiunii extraordinare. 
Un amendament al PSD la proiectul de Cod administrativ, adoptat decizional de Camera Deputaţilor, pe 9 iulie, le 
permite aleşilor locali să poată fi persoane fizice autorizate (PFA) sau „persoane care exploatează o întreprindere 
individuală sau o întreprindere familială”. 
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O altă prevedere a Codului administrativ se referă la indemnizaţiile pentru participarea consilierilor locali şi 
judeţeni la şedinţele consiliului şi comisiilor de specialitate, astfel încât indemnizaţia primită pentru fiecare 
şedinţă este înlocuită cu o indemnizaţie lunară. 
"Indemnizaţia (1) Pentru participarea la şedinţele consiliului şi ale comisiilor de specialitate, consilierii locali, 
respectiv consilierii judeţeni au dreptul la o indemnizaţie lunară. Indemnizaţia lunară pentru consilierii locali, 
respectiv judeţeni care participă la şedinţele ordinare ori la şedinţele extraordinare ale consiliului local, respectiv 
consiliului judeţean şi ale comisiilor de specialitate este în cuantum de până la 10% din indemnizaţia lunară a 
primarului, respectiv a preşedintelui consiliului judeţean", arată articolul 212 din proiectul adoptat de Legislativ. 
USR, PNL şi PMP au atacat la CCR, pe 11 iulie, proiectul Codului administrativ, argumentând că acordarea pensiilor 
speciale pentru aleşii locali reprezintă motive de neconstituţionalitate, după ce alte două alte două obiecţii au fost 
respins de către judecătorii Curţii Constituţionale. 
Noi reglementări privind exploatarea gazelor din Marea Neagră 
Parlamentarii au adoptat în sesiunea extraordinară şi un proiecte care modifică Legea offshore şi care stabileşte 
măsuri pentru exploatarea gazelor din Marea Neagră. Pe 12 februarie a primit votul Senatului, fiind adoptată 
decizional de Camera Deputaţilor pe 9 iulie. 
Printre modificările adoptate de comisie şi adoptate Camera Deputaţilor se numără şi cea referitoare la producţia 
de gaze care va fi tranzacţionată pe piaţa din România, care a crescut la jumătate, în loc de 30% cum era prevăzut 
iniţial. Un alt amendament adoptat de deputaţi, se referă la introducerea sumelor încasate din revedenţe şi 
impozite suplimentare, care vor alimenta fondul special creat prin ordonanţa parteneriatului public-privat. 
Proiectul de lege prevede procentele de calcul a impozitului pentru titularii de acorduri petroliere astfel: 
„Tranzacţiile desfăşurate sub preţul de referinţă se impozitează la preţul de referinţă. Procentele de calcul a 
impozitului se calculează pe baza preţurilor de vânzare a gazelor naturale practicate de către titularii de acorduri 
petroliere referitoare la perimetre petroliere offshore pe baza grilei de preţuri de mai jos, ajustate anual începand 
cu 1 ianuarie 2019 cu indicele anual al preţurilor de consum, după cum urmează: a) 30% din venitul suplimentar 
pentru preţurile de până la 85 lei/MWh inclusiv; b) 15% din veniturile suplimentare obţinute în urma practicării 
unor preţuri între 85 lei/MWh şi 100 lei/MWh inclusiv; c) 20% din veniturile suplimentare obţinute în urma 
practicării unor preţuri între 100 lei/MWh şi 115 lei/MWh inclusiv; d) 25% din veniturile suplimentare obţinute în 
urma practicării unor preţuri între 115 lei/MWh şi 130 lei/MWh inclusiv; e) 30% din veniturile suplimentare 
obţinute în urma practicării unor preţuri între 130 lei/MWh şi 145 lei/MWh inclusiv; f) 35% din veniturile 
suplimentare obţinute în urma practicării unor preţuri între 145 lei/MWh şi 160 lei/MWh inclusiv; g) 40% din 
veniturile suplimentare obţinute în urma practicării unor preţuri între 160 lei/MWh şi 175 lei/MWh inclusiv; h) 
45% din veniturile suplimentare obţinute în urma practicării unor preţuri între 175 lei/MWh şi 190 lei/MWh 
inclusiv; i) 50% din veniturile suplimentare obţinute în urma practicării unor preţuri care depăşesc 190 lei/MWh”, 
se arată în articolul 19 din iniţiativa adoptată de deputaţi. 
Un alt articol prevede că titularii de acorduri petroliere vor beneficia de cote procentuale de redevenţă petrolieră: 
„Titularii de acorduri petroliere beneficiază, pe toată perioada derulării acestora, de cotele procentuale de 
redevenţă petrolieră şi de pragurile de producţie brută aferente acestor cote în vigoare la data intrării în vigoare a 
prezentei legi. (2) Prevederile legale referitoare la condiţionalităţi de mediu, precum şi la forţa de muncă, 
decurgând din legislaţia internă sau din tratate ori convenţii internaţionale la care România este parte semnatară 
sau aderă se aplică şi titularilor de acorduri petroliere”, prevede articolul 18 al proiectului adoptat. 
Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, a declarat, după ce deputaţii au adoptat, decizional, proiectul 
care stabileşte măsurile de exploatare a gazelor din Marea Neagră, că nu putem accepta ca ţara noastră să fie în 
continuare dependentă energetic de Rusia. 
"Trebuia să fie adoptată această lege nu în forma care a venit de la Senat, nu vreau să acuz pe nimeni, ori a fost 
superficialitate ori nu a fost o analiză foarte atentă, dar nu puteam accepta în Camera Deputaţilor ca România să-
şi păstreze în continuare dependenţa energetică de ruşi, Faptul că am pus 50% din toată producţia pe contracte 
bilaterale, iar 50% tranzacţionare pe piaţa românească înseamnă că Romania devine una dintre puţinele ţări din 
lume care devine independentă energetic. De asemenea, suprataxare zero nu putea fi acceptată pentur că nu poti 
ca stat român să nu încasezi absolut nimic", a spus preşedintele PSD, Liviu Dragnea, după votul final în plenul, din 
9 iulie, al Camerei Deputaţilor. 
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Pe 16 iulie, ALDE a criticat, prin vocea deputatului Varujan Vosganian, legea care reglementează exploatarea 
gazelor în Marea Neagră, cunoscută şi sub denumirea de Legea offshore, care a fost susţinută de liderul PSD, Liviu 
Dragnea şi adoptată în sesiunea extraordinară. 
"Având în vedere faptul că faţă de ceea ce noi am dorit să apară în lege în text nu reflectă în totalitate voinţa 
legiuitorului, se impune o intervenţie de urgenţă pe actul normativ. Pot să vă spun, ca legiuitor, că sentimentul 
meu este că voinţa noastră de a îmbina un anumit tip de impozitare mai redus decât onshore, dar în orice caz 
suficient de ridicat trebuie să se combine şi cu recuperarea costurilor de operare, care sunt foarte mari în zona 
offshore şi în acest sens se impune o modificare de urgenţă a actului normativ. Toate deciziile se iau prin consens 
în coaliţie, dialog există în coaliţie, însă nu a existat pe acest act nromativ", a declarat deputatul ALDE, Varujan 
Vosganian, la Parlament. 
Acesta a mai precizat că propunerea făcută şi adoptată în Comisie a pus grupul ALDE într-o situaţie delicată. 
"Eu cred că propunerea care a fost făcută şi care a fost adoptată în comisie a fost o propunere care pe noi, care 
eram membrii ai comisiilor reunite din partea ALDE, ne-a pus într-o situaţie delicată. Eu cred că pentru o mai bună 
acurateţe a procedurii legislative e nevoie de discuţii prealabile", a adăugat Vosganian. 
Modificările aduse Codului silvic privind exploatarea lemnelor de foc 
O lege importantă adoptată în sesiunea extraordinară a Parlamentului este şi cea care aduce modificări Codului 
silvic. Proiectul a fost adoptat pe 10 iulie, decizional de deputaţi, deşi iniţiatoarea, Doina Pană, fost ministru al 
Apelor şi Pădurilor a cerut respingerea proiectului, după ce în comisii a fost adăugat şi votat un amendament prin 
care lemnele se vor vinde „ pe picior”. Pană a cerut eliminarea amendamentului, astfel încât arborii vii să nu mai 
poate fi licitaţi, ci să fie exploataţi, tăiaţi de operatori, dar o parte să fie dată şi populaţiei, ca lemn de foc. 
„Lucrările de îngrijire şi conducere a arboretelor, tăierile de igienă, precum şi tăierile de produse accidentale 
dispersate sau realizate pe suprafeţele compacte de maximum 3ha, executate în fondul forestier proprietate 
publică a statului, se realizează de către administratorii prevăzuţi de lege, în următoarea ordine: a)prin exploatare 
în regie proprie, cu forţe proprii; b) prin exploatare în regie proprie, prin prestări servicii cu operatori economici 
atestaţi pentru lucrări de exploatare forestieră; c) prin valorificare ca masă lemnoasă pe picior" prevede 
amendamentul deputatul PSD-ALDE-PNL cu care Doina Pană nu a fost de acord. 
"Pentru suprafeţele de fond forestier de peste 30 ha, pentru care nu există administrare sau pentru care nu sunt 
asigurate serviciile silvice, asigurarea serviciilor silvice de către ocolul silvic nominalizat şi reprezentantul structurii 
teritoriale de specialitate a autorităţii publice centrale care răspunde de sivicultură, după realizarea controlului de 
fond/evaluarea de către ocolul silvic, în condiţiile legii, a eventualele pagube aduse fondului forestier", se arată 
într-un alt amendament la Codul silvic, adoptat de Camera Deputaţilor. 
O nouă prevedere a Codului silvic stipulează că: "Metodologia de stabilire a ocolului silvic nominalizat şi 
procedura de preluare în teren a suprafeţelor de fond forestier de maximum 30 ha inclusiv, se stabileşte prin 
ordin al autorităţii publice centrale care răspunde de silvicultură." 
Modificările privind presemnalizarea prin panouri a radarelor  
Un alt proiect, adoptat pe 5 iulie de Camera Deputaţilor, este iniţiat de deputatul PNL, Florin Roman, prevede că 
prezenţa maşinilor de poliţie cu radar va trebui presemnalizată prin panouri cu 500 - 2.000 de metri înainte. 
“În cazul utilizării dispozitivelor radar instalate pe autovehicule staţionare sau pe suporţii amenajărilor rutiere ori 
a utilizării dispozitivelor radar de tip pistol, este obligatorie presemnalizarea prezenţei acestora în zona drumului 
public prin panouri de atenţionare postate mai înainte pe sensul de mers, cu minimum 500 metri în localitate şi cu 
minimum 2.000 metri în afara localităţii, dar nu mai mult de 1.000 de metri în localitate şi 4.000 de metri în afara 
localităţilor faţă de radar”, se arată în proiectul adoptat în Camera Deputaţilor. 
Panoul care va atenţiona existenţa maşinilor cu radare vor trebui montate de administratorii drumurilor, la 
cererea poliţistului. 
Alte schimbări din proiectul pentru modificarea art.109 din Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr.195/2002 
privind circulaţia pe drumurile publice arată că maşinile de poliţie trebuie să aibă la vedere inscripţionate pe 
maşini semnele Poliţiei Rutiere, dar şi că dispozitivele radar de tip pistol nu vor mai putea fi folosite la mai mult de 
zece metri de maşina de poliţie. Panoul care va atenţiona existenţa maşinilor cu radare vor trebui montate de 
administratorii drumurilor, la cererea poliţistului. 
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"Această lege nu interzice radarele, interzice doar acele radare care nu sunt în locuri vizibile. Acest proiect de lege 
este aplicat în ţările europene într-o formă similară, iar el a dus la reducerea numărului de victime rezultate din 
accidente rutiere" a afirmat liberalul Florin Roman, iniţiatorul propunerii legislative, în Palament. 
Pe 11 iulie, proiectul a fost trimis spre promulgare la preşedintele Klaus Iohannis. Grupul Poliţiştilor Rutieri i-au 
transmis zilele trecute o scrisoare deschisă şefului statului, prin care i-au cerut să nu promulge modificările acestei 
OUG care fac referire la semnalizarea radarelor şi spun că, dacă această lege va fi adoptată, vor muri peste 2.000 
de persoane în 2019. 
Camera Deputaţilor a fost în sesiune extrordinară în perioada 2-19 iulie, iar Senatul în perioada 3-19 iulie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Judecatorii ii cer lui Ciorbea sa sesizeze imediat CCR, in cazul primei legi a Justitiei, promulgata deja de 
Iohannis 
Asociatia Forumul Judecatorilor din Romania (FJR) i-a solicitat Avocatului Poporului sesizarea imediata a Curtii 
Constitutionale, in ceea ce priveste proiectul de modificare a Legii nr. 304/2004 privind organizarea judiciara, 
promulgata vineri de Klaus Iohannis. Motivul: potrivit Comisiei de la Venetia, aceasta afecteaza independenta 
justitiei. 
Judecatorii arata ca Presedintele Romaniei poate avea un rol important in privinta emiterii unei ordonante de 
urgenta de catre Guvernul Romaniei, prin care sa fie amanata sau suspendata aplicarea noilor modificari 
legislative. 
 
Context 
Presedintele Klaus Iohannis a semnat vineri decretul de promulgare a legii pentru modificarea si completarea Legii 
nr. 304/2004 privind organizarea judiciara. 
Seful statului a declarat, joi, ca nu mai are nicio cale de atac asupra acestui act normativ si ca este obligat prin 
Constitutie sa il promulge, dar acest lucru "nu inseamna ca parcursul acestei legi s-a terminat". 
Una dintre cele mai importante modificari aduse de catre Parlament Legii 304 vizeaza infiintarea unei sectii de 
investigare a procurorilor si judecatorilor. 
 
Solicitarea FJR 
"Data fiind promulgarea si publicarea in Monitorul Oficial al Romaniei a acestei legi, precum si iminenta sa intrare 
in vigoare, la trei zile de la publicare, si deoarece unele dintre masurile legislative cuprinse sunt contrare 
recomandarilor Comisiei de la Venetia sau GRECO si pun in pericol insusi parcursul Romaniei ca stat membru al 
Consiliului Europei, Asociatia Forumul Judecatorilor din Romania a adresat Avocatului Poporului, dl. Victor 
Ciorbea, o cererea pentru sesizarea imediata a Curtii Constitutionale", scriu judecatorii. 
 
Memoriu FJR adresat Avocatului Poporului 
Potrivit magistratilor, Avocatul Poporului are atributia expresa de a sesiza Curtea Constitutionala cu privire la legi 
si ordonante, iar aceasta nu este limitata la protectia drepturilor omului, rolul sau trebuind sa fie extrem de activ 
in apararea statului de drept, prin urmare si a angajamentelor internationale luate in acest sens de Statul roman. 
ADVERTISING 
 
Riscul incalcarii tratatelor internationale 
Judecatorii citeaza mai multe paragrafe din cele mai recente recomandari ale Comisiei de la Venetia si ale 
Grupului de state impotriva coruptiei (GRECO) si fac trimitere la prevederile din Constitutie care arata ca Romania 
trebuie sa indeplineasca intocmai tratatele pe care le-a semnat. 
Asociatia Forumul Judecatorilor din Romania mai arata ca executarea obligatiilor internationale, care rezulta 
dintr-un tratat in vigoare pentru un anumit stat, revine tuturor autoritatilor statale, inclusiv Curtii Constitutionale. 
"Totodata, Asociatia Forumul Judecatorilor din Romania adreseaza un apel Presedintelui Romaniei, dl. Klaus 
Werner Iohannis, dar si Consiliului Superior al Magistraturii, pentru a efectua demersuri in sensul sesizarii 
imediate a Curtii Constitutionale, de Avocatul Poporului, in ceea ce priveste Legea nr.207/2018 pentru 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.ziare.com/klaus-johannis/presedinte/asa-cum-a-anuntat-iohannis-a-promulgat-prima-dintre-legile-justitiei-1522197
http://www.ziare.com/stiri/justitie/ce-inseamna-promulgarea-legii-304-de-la-sectia-care-va-ancheta-magistratii-la-conditii-noi-pentru-procurorii-dna-si-diicot-1522077
http://www.ziare.com/stiri/justitie/ce-inseamna-promulgarea-legii-304-de-la-sectia-care-va-ancheta-magistratii-la-conditii-noi-pentru-procurorii-dna-si-diicot-1522077
http://s1.ziareromania.ro/?mmid=9a45955d9300049839


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
modificarea si completarea Legii nr. 304/2004 privind organizarea judiciara", solicita FJR. 
 
OUG pentru amanare? 
Judecatorii arata ca Presedintele Romaniei poate avea un rol important in privinta emiterii unei ordonante de 
urgenta de catre Guvernul Romaniei, prin care sa fie amanata sau suspendata aplicarea dispozitiilor din Legea 
nr.207/2018 pentru modificarea si completarea Legii nr. 304/2004 privind organizarea judiciara criticate dur de 
Comisia de la Venetia sau GRECO, pana la data revizuirii lor. 
Ei mai precizeaza ca in temeiul art. 86 si 87 alin. (1) din Constitutie, Presedintele Romaniei poate consulta 
Guvernul cu privire la probleme urgente si de importanta deosebita. 
De asemenea, Presedintele Romaniei poate lua parte la sedintele Guvernului in care se dezbat probleme de 
interes national privind politica externa, apararea tarii, asigurarea ordinii publice si, la cererea primului-ministru, 
in alte situatii. 
"Or, neindoielnic, nerespectarea tratatelor la care Romania a aderat reprezinta o problema de interes national 
privind politica externa a statului", conchide FJR. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 CNAS: Dosarul electronic de sănătate - unul dintre elementele principale ale sistemului informatic integrat 
Casa Naţională de Asigurări de Sănătate (CNAS) afirmă că dosarul electronic de sănătate (DES) reprezintă unul 
dintre elementele principale ale sistemului informatic integrat şi are drept scop creşterea calităţii şi eficienţei 
actului medical, adăugând că în prezent se fac demersuri de dezvoltare a acestuia. 
CNAS precizează, într-un comunicat de presă transmis vineri, că a luat act de decizia Curţii Constituţionale 
conform căreia sunt declarate neconstituţionale dispoziţiile art. 30 alin. (2) şi (3) din Legea 95/2006 privind 
reforma în domeniul sănătăţii, precum şi sintagma "sistemul dosarului electronic de sănătate al pacientului" din 
cuprinsul art. 280 alin. (2) din acelaşi act normativ, iar statului îi revine obligaţia de a proteja şi garanta caracterul 
confidenţial al informaţiilor medicale prelucrate printr-un act normativ de acelaşi nivel cu cel care instituie 
sistemul informatic. 
"Dosarul electronic de sănătate (DES) reprezintă unul dintre elementele principale ale sistemului informatic 
integrat şi are drept scop creşterea calităţii şi eficienţei actului medical prin accesul la date şi informaţii medicale 
relevante, furnizarea de date şi informaţii statistice necesare politicilor de sănătate, precum şi transformarea 
pacientului într-un factor activ al protejării şi promovării propriei sănătăţi. Conform cerinţelor Uniunii Europene, 
începând cu anul 2020 este nevoie de o interoperabilitate şi uniformizare a sistemului medical la nivel european. 
Aceasta înseamnă că România va trebui să aibă pregătit un pachet complet şi funcţional, format din DES, reţeta 
electronică şi Cardul Naţional de Asigurări de Sănătate, împreună cu Sistemul Informatic Unic Integrat. Toate 
aceste elemente duc la protejarea asiguratului, a întregului sistem naţional de sănătate şi a bugetului naţional", 
relevă comunicatul CNAS. 
Potrivit sursei citate, DES respectă toate cerinţele impuse de Uniunea Europeană prin Regulamentul General de 
Protecţie a Datelor Personale (GDPR), de aici şi gradul de criptare al informaţiilor sau sistemul de securitate 
multilayer: semnătură calificată a medicului de familie, matricea de securitate pentru pacient şi parola proprie a 
pacientului. 
"Pentru a fi un program cât mai relevant, întreg conţinutul DES a fost întocmit, stabilit şi agreat cu medici 
specialişti din toate domeniile medicale. CNAS întreprinde în prezent demersuri pentru dezvoltarea acestui 
sistem, prin includerea tuturor furnizorilor care nu au fost cuprinşi în prima parte a proiectului. Este vorba despre 
furnizorii de servicii paraclinice, de recuperare, îngrijiri la domiciliu, stomatologie, dispozitive medicale şi de 
consultaţii de urgenţă la domiciliu. Totodată se are în vedere dezvoltarea unei interfeţe către alte sisteme 
informatice similare din celelalte state membre UE, astfel încât cetăţenii români care au probleme de sănătate să 
poate fi diagnosticaţi şi trataţi în condiţii de siguranţă şi calitate corespunzătoare a serviciilor medicale", 
informează CNAS. 
Casa Naţională de Asigurări de Sănătate aminteşte că, în conformitate cu art. 147 alin. (1) din Constituţie, 
'dispoziţiile din legile şi ordonanţele în vigoare, precum şi cele din regulamente, constatate ca fiind 
neconstituţionale, îşi încetează efectele juridice la 45 de zile de la publicarea deciziei Curţii Constituţionale dacă, 
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în acest interval, Parlamentul sau Guvernul, după caz, nu pun de acord prevederile neconstituţionale cu 
dispoziţiile Constituţiei; pe durata acestui termen, dispoziţiile constatate ca fiind neconstituţionale sunt 
suspendate de drept'.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Fondul Proprietatea cere Guvernului să retragă proiectul privind plafonarea preţului la gaze: Ar încălca în mod 
flagrant legislaţia naţională în vigoare şi obligaţiile asumate de România ca stat membru UE 
Fondul Proprietatea cere Guvernului să retragă proiectul de hotărâre privind plafonarea preţului gazelor din 
producţia internă, motivând că măsura încalcă legislaţia locală şi europeană, punând în pericol investiţiile şi 
independenţa energetică a României, transmite vineri instituţia. 
„Fondul Proprietatea îşi exprimă îngrijorarea majoră cu privire la intenţia Guvernului de a plafona preţul gazelor 
naturale din producţia internă la aproximativ 70% din preţul curent de pe piaţă, aşa cum reiese dintr-un proiect 
de Hotărâre de Guvern, publicat recent de Ministerul Finanţelor Publice”, arată un comunicat de presă. 
Fondul Proprietatea precizează că prin adoptare, Hotărârea de Guvern va încălca în mod flagrant legislaţia 
naţională în vigoare, cât şi obligaţiile asumate de România ca stat membru al Uniunii Europene de a respecta 
principiile pieţei libere şi de a liberaliza piaţa gazelor naturale. Această măsură va avea un impact extrem de 
dăunător asupra economiei şi a atractivităţii pieţei pentru investitori, descurajând investiţiile directe străine în 
ţară. 
„Independenţa energetică a României va fi pusă în pericol, iar ţara s-ar putea afla în situaţia de a se baza pe surse 
externe de gaze naturale, la preţuri mai mari, asupra cărora Guvernul nu va avea niciun control”, arată 
comunicatul. 
„Mai mult, dacă măsura se va aplica tuturor consumatorilor, inclusiv celor industriali, aceasta va ridica din nou 
problema tratamentului discriminatoriu şi posibil şi a ajutorului de stat. În plus, va determina o reducere a 
contribuţiilor industriei de gaze la bugetul de stat”, adaugă Fondul. 
„În calitate de investitori financiari, suntem foarte surprinşi şi îngrijoraţi că Guvernul ar putea şterge cu buretele 
ani întregi în care şi-a construit credibilitatea în faţa comunităţii internaţionale, printr-o singură decizie. 
Investitorii individuali locali, fondurile de pensii din România şi investitorii instituţionali internaţionali au investit 
cu bună credinţă în piaţa de capital din România, în companii precum Romgaz şi OMV Petrom, ca acum să vadă 
valoarea acestor investiţii distrusă de Guvern, prin acest proiect. Prin anunţarea acestei decizii neinspirate, 
Guvernul reuşeşte să şteargă peste 600 de milioane de lei din valoarea propriilor investiţii în Romgaz şi OMV 
Petrom, precum şi peste 1,45 miliarde de lei din valoarea totală a ambelor companii într-o singură zi”, a declarat 
Johan Meyer, CEO al Franklin Templeton Investments Limited şi Manager de Portofoliu al Fondului Proprietatea. 
Johan Meyer a mai adăugat că „plafonarea în mod arbitrar a preţului gazelor ar arunca România în trecut, întrucât 
proiectul Ministerului Finanţelor pune o piedică întregului proces de liberalizare, care s-a realizat în decursul 
câtorva ani şi ameninţă orice investiţie viitoare în Marea Neagră, esenţială pentru independenţa energetică a 
României. Mai mult, această măsură încalcă principiile pieţei libere ale UE şi va pune România într-o lumină foarte 
nefavorabilă chiar înainte de asumarea Preşedinţiei Consiliului UE. O astfel de gândire pe termen scurt, care 
ignoră implicaţiile pe termen lung asupra economiei României, nu va proteja consumatorii, ci îi va expune, de 
fapt, unor preţuri chiar mai ridicate în viitor”. 
Fondul Proprietatea a mai adăugat că solicită „Guvernului să retragă proiectul de hotărâre şi să protejeze 
principiile pieţei libere pe care se bazează economia României, cât şi angajamentele asumate în relaţia cu 
Uniunea Europeană, esenţiale pentru asigurarea dezvoltării sustenabile şi pe termen lung a ţării”. 
„Fondul Proprietatea consideră că o piaţă de capital funcţională are nevoie ca Guvernul să se angajeze că va fi 
atent la impactul potenţial al deciziilor sale asupra viitorului companiilor şi al comunităţii de investiţii. De 
asemenea, Fondul va lua orice măsuri adecvate pentru a proteja drepturile acţionarilor Fondul Proprietatea”, 
precizează sursa citată. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Comisia Europeană: România trebuie să pună în aplicare normele UE privind emisiile industriale 
Comsia Europeană cere României să transpună pe deplin în legislaţia internă normele Uniunii Europene, privind 
limitarea emisiilor în atmosferp a anumitor poluanţi provenind de la instalaţii medii de ardere, anunţă Executivul 
european. 
Directiva reglementează emisiile de SO2, NOx şi pulberi în atmosferă cu scopul de a reduce aceste emisii şi 
riscurile pentru sănătatea umană şi pentru mediu pe care le pot determina, stabilind de asemenea, norme pentru 
monitorizarea emisiilor de monoxid de carbon. 
„Statelor membre li s-a cerut să comunice măsurile naţionale de transpunere a directivei în legislaţia naţională 
până la data 19 decembrie 2017. Dat fiind că România nu a respectat termenul, Comisia i-a trimis, în ianuarie 
2018, o scrisoare de punere în întârziere. Întrucât România nu a comunicat încă măsurile, Comisia îi trimite acum 
un aviz motivat. România are la dispoziţie două luni pentru a răspunde. În absenţa unui răspuns corespunzător, 
Comisia poate sesiza Curtea de Justiţie a UE cu privire la România”, anunţă Comisia Europeană. 
Comisia Europeană urmăreşte prin pachetul său lunar de decizii de constatare a neîndeplinirii obligaţiilor, 
acţionarea în justiţie a statelor membre care nu şi-au îndeplinit obligaţiile ce le revin în temeiul legislaţiei UE. 
„Aceste decizii, care vizează diverse sectoare şi domenii de politici ale UE, au scopul de a asigura aplicarea 
corespunzătoare a legislaţiei UE în beneficiul cetăţenilor şi al întreprinderilor”, spune sursa citată. 
Principalele decizii adoptate de Comisia Europeană în luna iulie includ 146 de scrisori de punere în întârziere în 
ceea ce priveşte îndeplinirea obligaţiilor de stat membru, 14 avize motivate şi 16 trimiteri în faţa Curţii de Justiţie 
a Uniunii Europene. Totodată, Comisia închide 80 de cazuri în care diferendele cu statele membre în cauză au fost 
soluţionate fără a fi necesară continuarea procedurii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Londra avertizează: Marea Britanie ar putea refuza să achite factura pentru BREXIT dacă UE nu acceptă un 
acord comercial 
Marea Britanie ar putea refuza să achite factura de Brexit către UE în cazul în care Bruxellesul nu acceptă un acord 
comercial după ieşirea Regatului Unit din Blocul comunitar, a declarat Dominic Raab, noul ministru britanic pentru 
Brexit, potrivit postului Sky News. 
Oficialul britanic a declarat că Articolul 50 din Tratatul de la Lisabona, în baza căruia Marea Britanie va ieşi din UE, 
prevede necesitatea reglementării relaţiilor viitoare. 
"Articolul 50 prevede, pe măsură ce negociem acordul de retragere, că există un cadru viitor pentru ca noua 
noastră relaţie să continue, deci cele două sunt legate", a declarat Raab pentru cotidianul Sunday Telegraph. 
"Nu poţi avea o parte care să-şi îndeplinească partea sa de înţelegere, iar cealaltă parte nu (...) Deci, cred că 
trebuie să ne asigurăm că există un fel de condiţionalitate între cele două", adăugat ministrul britanic. 
"În mod cert trebuie să includă aranjamentele pe care le avem la nivel internaţional cu partenerii noştri din UE", a 
completat Raab. 
În luna decembrie, prim-ministrul britanic Theresa May a acceptat obligaţii restante în valoare de 39 de miliarde 
de euro. 
Marea Britanie şi UE încearcă să ajungă la un acord până cel târziu în luna octombrie pentru a oferi suficient timp 
Parlamentului de la Londra să dezbată condiţiile acestei înţelegeri. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Summitul G20: Creşterea economică globală se confruntă cu ameninţări tot mai mari din cauza tensiunilor 
comerciale 
Creşterea economică globală este mai puţin sincronizată şi se confruntă cu ameninţări tot mai mari, inclusiv din 
cauza tensiunilor comerciale, se arată într-un proiect de declaraţie al miniştrilor de finanţe ai ţărilor G20, citat de 
Bloomberg News. 
Proiectul de declaraţie include în rândul ameninţărilor creşterea vulnerabilităţilor financiare, intensificarea 
tensiunilor comerciale şi a celor geopolitice, dezechilibrele globale şi inegalitatea. De asemenea, deşi sunt mai 
bine pregătite, pieţele emergente încă se confruntă cu o volatilitate a pieţei şi posibil şi cu posibilele ieşiri de 
capital. 
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De altfel, ministrul de finanţe ale Braziliei, citat de Reuters, a precizat că miniştrii de finanţe şi guvernatorii 
băncilor centrale au discutat nevoia de a continua reformele pentru a-şi proteja economiile, în special în ţările 
emergente, ale căror monede au slăbit considerabil în ultima perioadă. 
În privinţa celor din urmă, într-o analiză recentă efectuată de UniCredit, se arată că din pieţele emergente, într-
adevăr, are loc o ieşire de capital către economiile dezvoltate, cu precădere către Statele Unite. 
O versiune finală a declaraţiei va fi publicată duminică. Ea va fi rezultatul unei întâlniri a miniştrilor de finanţe ale 
celor mai mari 20 de economii ale lumii, care se întâlnesc la Buenos Aires. 
(Sursa: Mediafax) 
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